
Zápis z jednání Pracovní skupiny k dětské a dorostové psychiatrii 

Číslo jednání: IV. (jednání proběhlo on line)  
Datum: 21. října 2021 
Přítomni:  
MUDr. Simona Papežová             výkonná místopředsedkyně 
doc. MUDr. Iva Dudová, Ph.D. 
prim. MUDr. Iva Hodková 
PhDr. Karolína Malá 
Mgr. Alena Svatošová 
MUDr. Iveta Matějovská 
Mgr. Klára Laurenčíková Šimáčková 
MUDr. Michal Považan 
Marie Salomonová 
Omluveni:  
Ing. Tomáš Jung, MBA 
Alena Műllerová 
prof. MUDr. Ivo Paclt, CSc  
Mgr. Michaela Štáfková, MBA 
Ing. Štěpánka Tyburcová 
Hosté:  
MUDr. Tomáš Havelka 
PhDr. Pavel Mička Ph.D.  
Mgr. Ivana Svobodová  
MUDr. Petra Uhlíková 
Doc. MUDr. Michal Goetz, Ph.D.  
 
Průběh jednání:  
1. Uvítání a domluva na programu.  
Představen byl program jednání – bez připomínek. 
 
2. Statut a Jednací řád PS DDP  
PhDr. Pavel Mička, Ph.D. představil návrh Statutu a Jednacím řádu upraveného dle 
připomínek členů. Diskutováno bylo členství, byly navrženy úpravy směrem ke zvýšení 
zástupců za dětské psychiatry; u dalších zástupců bylo navrženo přeřazení z člena na hosta 
(tzn. možnost přizvání dle potřeby). Připomínky směrovaly ke změně pravomocí předsedy 
(zástupce navrženého na základě žádosti o nominaci ze strany Ministerstva zdravotnictví za 
Sekci DDP Psychiatrické společnosti ČSL JEP) a výkonného místopředsedy (zaměstnance 
Ministerstva zdravotnictví) a dalších bodů. 
  
3. Koncepce dětské a dorostové psychiatrie 
MUDr. Papežová poděkovala za zaslání všech původních podkladů a uvedla, že by bylo 
dobré, aby byl výstup, které strategické cíle z materiálu z roku 2019 jsou splněny, které 
částečně a kterými se bude nadále zabývat PS DDP. Dále upozornila, že koncepce má být 
realistická, aby byla navržená řešení ukotvitelná v systému zdravotnictví a byla rovnou 
provázaná s procesem implementace změn.  
Odborné společnosti byly požádány, aby vyhodnocení připravily. Zároveň i zástupci za 
Ministerstvo zdravotnictví doplní další informace o postupu v oblasti dětské a dorostové 
psychiatrie (úhradová vyhláška, úpravy ve vzdělávání, krizové oblasti, podpora lůžkové péče 
apod.). 
MUDr. Uhlíková žádala, aby odborné společnosti nejprve dostaly zprávu o činnosti za období 
2019-2021 od stávající pracovní skupiny, která vznikla na základě strategického materiálu z 
r. 2019 a měla realizovat návrhy v něm uvedené.  



MUDr. Papežová souhlasila a znovu zdůraznila zapojení stávajících členů pracovní skupiny 
– členové za obě odbornosti požádala o sepsání krátké zprávy o plnění, a i další členy 
skupiny o zaslání podkladů k bodům, které jsou v jejich gesci (úhrady, reforma…). 
 
4. Různé 
Členové PS DDP byli informováni o vývoji situace v DPN Opařany doc. MUDr. Goetzem, 
Ph.D. – podařilo se zajistit potřebné odborníky pro pokračování péče. Prim MUDr. Hodková 
poděkovala a upozornila, že DPN Opařany má 90 lůžek, což je počet, který vycházel ze 
současné medicínské potřeby, z poptávky po těchto službách i z reformního záměru směrem 
k dětské psychiatrii, která bohužel nemá žádné personální rezervy. Je v souladu s reformou 
potřeba vzniku akutního oddělení v Českých Budějovicích. MUDr. Papežová za tým reformy 
péče o duševní zdraví v rámci transformace nemocnic připomněla, že směrování DPN 
Opařany za Ministerstvo zdravotnictví bylo v současnosti zachování lůžkové péče, nyní je 
lůžek pro děti s duševním onemocněním nedostatek a nové služby se rozvíjí pomalu. Je také 
důležité rozvíjet ambulantní péči a stacionární péči. Potřeba je také zmiňovaná koncepce 
dětské a dorostové psychiatrie, aby bylo jasné směrování. V rámci krizového řízení byl 
zvažován naléhavý vznik akutní lůžkové péče v Českých Budějovicích, což by mělo dopad 
do dospělé psychiatrie. Vzhledem k zachování péče v DNP Opařany to nebude v této chvíli 
zapotřebí. Na vzniku odd. akutní péče v Českých Budějovicích se bude ale dále pracovat. 
Prim MUDr. Havelka vznesl dotaz ohledně nedostatečnosti kapacit kurzů psychologů. PhDr. 
Malá informovala, že kurz psycholog ve zdravotnictví není dlouhodobě řešen na IPVZ. 
Vyučují ho jen vysoké školy a čekací doba na kurz jsou 2 roky. Asociace klinických 
psychologů by měla tento apel znovu otevřít na Ministerstvu zdravotnictví. Už se to odráží 
i v praxi a není možné s větším počtem počítat ani v rámci krajských plánů v oblasti 
duševního zdraví. Uvítá, pokud se to stane bodem programu dalšího jednání PS DDP. 
 
 
Další jednání: 
V. 13. 1. 2022 ve 13:00 
 
Zapsala: Ivana Svobodová 


